
JEGYZŐKÖNYV

Készült: Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének Humán és Szociális
Bizottsága 2020. február 25-én tartott nyilvános üléséről

Az ülés helye: Békési Polgármesteri Hivatal kistanácskozó terme
Békés, Petőfi u. 2. I. emelet

Jelen vannak: A mellékelt j elenléti ív szerint

Mucsi András bizottsági elnök: Köszöntötte a bizottság ülésén megjelenteket. Megállapította,
hogy a bizottság határozatképes, mivel 7 főből 4 fő jelen van, így a nyilvános ülést megnyitotta.
A bizottság többi tagja nem jelezte távolmaradását, így ők várhatóan később érkeznek a bizottság
ülésére.

Táry: Napirendi pontok elfogadása és a jegyzőkönyv hitelesítő megválasztása

Mucsi András bizottsági elnök: Szavazásra bocsátotta a kiküldött meghívóban szereplő
napirendi pontokat azzal, hogy a bizottság üléséről készített jegyzőkönyvet az elnök mellett
Kovács Ildikó bizottsági tag írja alá hitelesítőként.

Szavazás eló’tt megállapította, hogy a szavazásnálje/enlévó’ bizottsági tagok száma. 4fó’.

- Megállapította, hogy a bizottság 4 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

Békés Város Önkorniányzat Képviselő-testülete
Humán és Szociális Bizottsága

7/2020. (II. 25.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán és Szociális Bizottsága a 2020.
február 25. napján tartott ülésének napirendjét az alábbiak szerint fogadta el:

NAPIRENDI PONTOK:

Nyilvános ülés:

1 . Tájékoztató a városi labdarúgás helyzetéről
Előkészítette: Bíró Péter szakmai igazgató, Békési Futball Club

2. Tájékoztató a Belencéres Néptáncegyüttes munkájáról
Előkészítette: Túri Andrea egyesületi titkár

3. Békés Város Önkormányzata új lakásrendelete koncepciójának megtárgyalása
Előkészítette: dr. Tanai Judit jogász

Nánási Zsolt osztályvezető

4. A Békés Városi Kecskeméti Gábor Kulturális Központ Szolgáltatási tervének
elfogadása
Eló’készítette. Túri Andrea igazgató

Sápi András osztályvezető-helyettes



5. Beszámoló a Békési Gyógyászati Központ és Gyógyfürdő 2019. évi munkájáról
Eló’készítette: Erdélyi Imola Erzsébet igazgató

6. Beszámoló a Békés Városi Püski Sándor Könyvtár 2019. évi munkájáról
Előkészítette: Erdősné Sági Mária igazgató

7. Békés Város Önkormányzata 2019. évi költségvetéséről szóló 1/2019. (II. 01.)
rendeletének módosítása
Eló’készítette: Kovács Szilvia osztályvezető

8. Beszámoló a testvértelepülési kapcsolattartásról és a 2019. évjelentős eseményeiről
Eló’készítette: Földesi Boglárka városfejlesztési menedzser

9. „Mert Fából lesz az erdő” faültetési program a békési újszülöttek tiszteletére
Előkészítette: Polgár Zoltán alpolgármester

dr. Bocskay Arpád osztályvezető

10. Bejelentések

Zárt ülés:

1 . Középiskolai ösztöndíj megvonása
Eló’készítette. Sápi András osztályvezető-helyettes

A bizottság jegyzőkönyv hitelesítőnek Kovács Ildikó bizottsági tagot választja meg.

Napirend tárya: Tájékoztató a városi labdarúgás helyzetéről

Írásos előterjesztés csatolva ajegyzó’könyvhöz az il’Iötv. 52. (1) bekezdésJ) pontja alapján.

Mucsi András bizottsági elnök: Ismertette az előterjesztésben foglaltakat. Az anyagot Bíró
Péter szakmai igazgató készítette elő. A szervezet nem képviseltette magát a bizottság ülésén.
Az anyagot minden évben megküldik, amit meg is köszönt.

Kérdés, észrevétel. módosító javaslat nem volt, így szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot.

Szavazás eló’tt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévó’ bizottsági tagok s:áma. 4fó’.

- Megállapította, hogy a bizottság 4 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Humán és Szociális Bizousáza

8/2020. (II. 25.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének Humán és Szociális Bizottsága a
városi labdarúgás helyzetéről szóló tájékoztatót az előterjesztés melléklete szerint
tudomásul veszi.
Határidő: intézkedésre azonnal
Felelős: Mucsi András bizottsági elnök
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(A bizottság ülésére megérkezett Deákné Domonkos Julianna és Vidáné Endrődy Ildikó
bizottsági tag. A bizottság létszáma. 6fó).

Napirend tárya: Tájékoztató a Belencéres Néptáncegyüttes munkájáról

Írásos előterjesztés csatolva ajegyzőkönyvhöz az Mötv. 52. (1) bekezdés» pontja alapján.

Mucsi András bizottsági elnök: Köszöntötte a Belencéres Néptáncegyüttes részéről megjelent
Túri Andrea egyesületi titkárt és Hankó Tamás művészeti vezetőt. Kérte a megjelenteket, hogy
egyeztessenek majd egy esetleges látogatásról. A kulturális központban is látogatást tesz majd
a bizottság a munkaterv alapján. Erdemes lenne egyszer a Belencéres Néptáncegyüttest is
meglátogatni, megnéznék a tánctermet, stb.

Deákné Domonkos Julianna bizottsági tag: Egy ideig nem tudnak bemenni a táncterembe,
mert beázott az épület és több millió forintos kár keletkezett. A holnapi nap folyamán
kezdődnek meg a felújítási munkálatok. Ha az épületet rendbe teszik, akkor nyitottak arra, hogy
a bizottság látogatást tegyen az együttesnél.

Mucsi András bizottsági elnök: További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat
nem volt, így szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévó’ bizottsági tagok száma. 6fó’.

- Megállapította, hogy a bizottság 6 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Humán és Szociális Bizottsága

9/2020. (II. 25.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének Humán és Szociális Bizottsága a
Belencéres Néptáncegyüttes munkáj áról szóló táj ékoztatót az előterj esztés melléklete
szerint tudomásul veszi.

Határidő: intézkedésre azonnal
Felelős: Mucsi András bizottsági elnök

Napirend tárya: Békés Város Önkormányzata új lakásrendelete koncepciójának
megtárgyalása

Írásos előterjesztés csatolva ajegyzőkönyvhöz az Mötv. 52. (1) bekezdésJ) pontja alapján.

Mucsi András bizottsági elnök: Rövidesen tartanak egy olyan együttes bizottsági ülést, ahol a
három bizottság összevont ülés keretében megtárgyalja ezt az egy napirendi pontot. Kérte, hogy
írásban vagy szóban az összevont bizottsági ülésen mondják cl véleményüket.

Kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így szavazásra bocsátotta azt ajavaslatot, amely
szerint az új lakásrendelet koncepcióját a bizottság megtárgyalta, azt tárgyalásra alkalmasnak
találta és egy későbbi időpontban összevont bizottsági ülés keretében részletesen megtárgyalja.
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Szavazás eló’tt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévő bizottsági tagok száma. ófó’.

- Megállapította, hogy a bizottság 6 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Humán és Szociális Bizottsága

10/2020. (IL 25.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének Humán és Szociális Bizottsága
megtárgyalta a Békés Város Onkormányzata Új lakásrendeletének koncepcióját, azt
tárgyalásra alkalmasnak találta és egy későbbi időpontban összevont bizottsági ülés
keretében részletesen megtárgyalja.

Határidő: intézkedésre azonnal
Felelős: Mucsi András bizottsági elnök

Napirend tárya: A Békés Városi Kecskeméti Gábor Kulturális Központ Szolgáltatási
tervének elfogadása

Írásos előterjesztés csatolva ajegyzőkönyvhöz az i%Iötv. 52. (1) bekezdésJ) pontja alapján.

Mucsi András bizottsági elnök: Ismertette az előterjesztést, amelyet Túri Andrea igazgató és
Sápi András osztályvezető-helyettes készített elő. Szóban nem kívánták kiegészíteni az írásos
anyagot. Az igazgató asszonnyal egy szakmai beszélgetést folytattak (Jelen volt Polgár Zoltán
alpolgármester, Vámos Zoltán alpolgármester és Deákné Domonkos Julianna kulturális
tanácsnok is), ahol egyeztettek a trianoni eseményekkel és a Belencéres Néptáncegyüttessel
kapcsolatban. Fontosnak tartja, hogy a szakmával párbeszédet folytassanak.

Kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot.

Szavazás eló’tt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévő bizottsági tagok s:áma: 6fó’.

- Megállapította, hogy a bizottság 6 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Humán és Szociális Bizottsága

11/2020. (II. 25.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete Humán és Szociális Bizottsága a
Békés Város Onkormányzata Képviselő-testületének Szervezeti és Működési
Szabályzatáról szóló 22/2019. (X. 29.) önkormányzati rendelet 4. melléklet 4.1.
pontjába foglalt átruházott képviselő-testületi jogkörében eljárva a Békés Városi
Kecskeméti Gábor Kulturális Központ 2020. évi Szolgáltatási tervét az előterjesztés
melléklete szerint elfogadja.

Határidő: intézkedésre azonnal
Felelős: Mucsi András bizottsági elnök
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Napirend tárya: Beszámoló a Békési Gyógyászati Központ és Gyógyfürdő 2019. évi
munkáj áról

Írásos előterjesztés csatolva ajegyzőkönyvhöz az Mötv. 52. (1) bekezdés» pontja alapján.

Mucsi András bizottsági elnök: Ismertette az előterjesztésben foglaltakat. Köszöntötte a
bizottság ülésén Erdélyi Imola igazgató asszonyt, aki nem kívánta szóban kiegészíteni az írásos
anyagot. Megköszönte az igazgatónak, hogy fogadta a bizottság tagjait. A rendelőiritézetben
részletes egyeztetést folytattak. Megköszönte a bizottság tagjainak is az aktív részvételt. Az
igazgató asszony 4-5 éves visszatekintést tett az intézmény életével kapcsolatban . Minden
intézményvezetővel szeretnének egyeztetni, és áttekinteni az elmúlt 4-5 évben folyó munkát.
Ilyenkor átbeszélik azt is, hogy az önkormányzat miben tud segíteni, milyen kéréseik, kérdéseik
vannak. A rendelőintézet hosszú idő óta minden évben fogadja a bizottság tagjait.

Deákné Domonkos Julianna bizottsági tag: Megköszönte az előterjesztést az igazgató
asszonynak. A tanácskozást is nagyon hasznosnak találta. Örül, hogy kiemelkedően jó a
kapcsolat az önkormányzat és a gyógyászati központ között. Az eredményes munkához
gratulált, és további sikereket, jó együttműködést kívánt.

Mucsi András bizottsági elnök: További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat
nem volt, így szavazásra bocsátotta azt a javaslatot, amely szerint a bizottságaz előterjesztést
megtárgyalta, azt tárgyalásra alkalmasnak találta és a határozati javaslat elfogadását javasolja a
képviselő-testületnek.

Szavazás eló’tt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévő bizottsági tagok száma. 6fó’.

- Megállapította, hogy a bizottság 6 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

Békés Város Onkormányzat Képviselő-testülete
Humán és Szociális Bizottsága

12/2020. (II. 25.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán és Szociális Bizottsága
megtárgyalta a „Beszámoló a Békési Gyógyászati Központ és Gyógyfürdő 20 1 9. évi
munkájáról” tárgyú előterjesztést, és a határozati javaslat elfogadását javasolja a
képviselő-testületnek.
Határidő: intézkedésre azonnal
Felelős: Mucsi András bizottsági elnök

Mucsi András bizottsági elnök: Jelezte a bizottság tagjai felé, hogy márciusban a családsegítő
szolgálatnál, a Széchenyi téri központi irodában tesznek majd látogatást. Előzetesen mindenki
megkapja a meghívót és az anyagot, amit elolvashat, mielőtt meglátogatják az intézményt. A
könyvtárban is látogatást tesznek majd az idei évben.

Napirend tár2ya: Beszámoló a Békés Városi Püski Sándor Könyvtár 2019. évi munkájáról

Írásos előterjesztés csatolva ajegyzőkönyvhöz az Mötv. 52. (1) bekezdésj) pontja alapján.

Mucsi András bizottsági elnök: Ismertette az előterjesztésben foglaltakat, és köszöntötte a
bizottság ülésén Erdősné Sági Mária igazgató asszonyt.
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Erdősné Sá2i Mária igazgató: Az előterjesztésben két hibát talált, amelyekjavításra kerülnek.
A 1 3 . oldalon egy százalékszámítás került elírásra, a 1 4- 1 5 . oldalon pedig a digitahzálással
kapcsolatos leírás duplán szerepel.

Deákné Domonkos Julianna bizottsági tag: A dr. Hepp Ferenc iskolában mesterminősítés
zajlott. Megköszönte Erdősné Sági Mária igazgató asszonynak, hogyjelen volt az eseményen,
hiszen az intézmény könyvtárosának minősítése történt meg. Kiváló az együttműködés a Hepp
Ferenc iskola könyvtárosa és a városi könyvtár között. Megköszönte az igazgató asszonynak a
kiváló szakmai együttműködést.

Mucsi András bizottsági elnök: Kérte a bizottság tagjait, hogy a beszámolót őrizzék meg, mert
amikor látogatást tesznek a könyvtárban, akkor elsősorban ez alapján folytatják le majd a
szakmai megbeszélést.

További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így szavazásra bocsátotta
azt ajavaslatot, amely szerint a bizottság a határozatijavaslat elfogadásátjavasolja a képviselő-
testületnek.

Szavazás eló’tt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévó’ bizottsági tagok száma. 6fó’.

- Megállapította, hogy a bizottság 6 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Humán és Szociális Bizottsája

13/2020. (II. 25.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán és Szociális Bizottsága
megtárgyalta a „Beszámoló a Békési Városi Püski Sándor Könyvtár 2019. évi
munkájáról” tárgyú előterjesztést, és a határozati javaslat elfogadását javasolja a
képviselő-testületnek.

Határidő : intézkedésre azonnal
Felelős: Mucsi András bizottsági elnök

Napirend tárya: Békés Város Önkormányzata 2019. évi költségvetéséről szóló 1/20 19.
(II. O 1 .) rendeletének módosítása

Írásos előterjesztés csatolva ajegyzőkönyvhöz az Mötv. 52. (i.) bekezdés» pontja alapján.

Mucsi András bizottsági elnök: Ismertette az előterjesztést, és köszöntötte Kovács Szilvia
osztályvezetőt, aki nem kívánta szóban kiegészíteni az írásos anyagot, azonban, ha lesz kérdés,
arra válaszol. A Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság a határozati javaslat elfogadását
javasolja a képviselő-testületnek.

Kérdés, észrevétel, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, így szavazásra bocsátotta azt a
javaslatot, amely szerint a bizottság a rendelet-tervezet elfogadását javasolja a képviselő-
testületnek.

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévó’ bizottsági tagok száma: 6fó’.
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- Megállapította, hogy a bizottság 5 igen szavazattal, 1 tartózkodással az alábbi
határozatot hozta:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Humán és Szociális Bizo#sáj’a

14/2020. (IL 25.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán és Szociális Bizottsága
megtárgyalta a „Békés Város Önkormányzata 2019. évi költségvetéséről szóló 1/2019.
(II. O 1 .) rendeletének módosítása” tárgyú előterjesztést, és a rendelet-tervezet
elfogadását j avasolj a a képviselő-testületnek.

Határidő: intézkedésre azonnal
Felelős: Mucsi András bizottsági elnök

Napirend tárya: Beszámoló a testvértelepülési kapcsolattartásról és a 2019. év jelentős
eseményeiről

Írásos előterjesztés csatolva ajegyzőkönyvhöz az Mötv. 52. (1) bekezdésJ) pontja alapján.

Mucsi András bizottsági elnök: Az anyag előkészítője nincsjelen a bizottság ülésén, így kérte,
hogy valaki szóljon neki, hogy jöjjön be az ülésterembe, mert ha lenne kérdés, arra ő tud
válaszolni. Az anyagban több pontatlanság is van, felületesen készült el az előterjesztés. Ennek
ellenére elfogadásra javasolja az anyagot.

A testvértelepülési kapcsolat civil szinten működik a legjobban. Az Ipartestület is felvehetné a
kapcsolatot az ottani vállalkozókkal, ahogyan a Hepp Ferenc iskola tartja a kapcsolatot az ottani
iskolákkal.

201 9. március 1 5-én volt egy koszorúzás Magyarittabén, amelyen Pocsaji Ildikó és Kálmán
Tibor polgármester vett részt. Ez nem szerepel az előterjesztésben. Az viszont szerepel az
anyagban, hogy tavaly augusztusban ő személyesen részt vett a Magyarittabén tartott
rendezvényen, miközben nem volt ott.

Polgár Zoltán alpolgármesterrel részletesen átbeszélték a testvérvárosi kapcsolatokat, és az a
véleményük, hogy új életet kell lehelni bele. A Hepp Ferenc iskola a „Határtalanul” programon
keresztül tartja a kapcsolatot Gyergyószentmiklóssal, aminek nagyon örül. Ebben Deákné
Domonkos Julianna és Vidáné Endrődy Ildikó bizottsági tagok nagy szerepet vállalnak. Örülne
annak, ha Magyarittabén a helyi óvodával és a helyi magyar iskolatagozattal is kialakulna egy
szorosabb kapcsolat. A helyi általános iskolák közül kellene ehhez partnert keresni. Biharon,
(ahová Hegyközkovácsi is tartozik) felvette a kapcsolatot az iskolaigazgatóval, aki több
szakmai programra is várja a békésieket. A hegyközkovácsi általános iskola és a Szamóca nevű
óvoda is örülne annak, ha Békésről megkeresnék őket, hogy felvegyék a kapcsolatot egymással.

Deákné Domonkos Julianna bizottsági tag: Gyergyószentmiklóssal nagyon szoros
kapcsolatot ápol a dr. Hepp Ferenc iskola, mert van testvériskolája. Emellett a „Határtalanul”
pályázat keretébenjelenleg is 4 osztályuk készül Erdélybe. Ezentúl pedig az iskola más jellegű
pályázatokba is bekapcsolódik és sikeresen pályázik, ami az oda-vissza szakmai kapcsolatot
erősíti. Az Oktatási Hivatal által kiírt pályázatról beszél.
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Bár úgy lenne, hogy Myszków az oktatási intézményekkel is szorosabb kapcsolatot ápolna. Ez
még gyerekcipőben jár a nyelvi akadály miatt. Amikor Békésen járt a myszkówi delegáció,
akkor a Hepp Ferenc intézményben vendégül látták őket, tehát valamilyen szintű kapcsolat van
közöttük. Ezt a kapcsolatot lehet még tovább erősíteni.

Mucsi András bizottsági elnök: A református iskolából a 7. osztályosok elutaznak
Gyergyószentmiklósra, ahol a Salamon Ernő Gimnáziummal tartják a kapcsolatot. Ezt is bele
lehetne írni a beszámolóba. A „Határtalanul” program is erősíti a testvérvárosi kapcso lattartást.
Az intézményi szintű kapcsolatot ki kellene terjeszteni.

Kovács Ildikó bizottsági tag: A városban működnek olyan vállalkozások, intézmények,
amelyek a foglalkoztatás területén érintettek. A viharsarokban nem a legjobb a foglalkoztatás.
Jó lenne átbeszélni, hogy a testvérvárosi településeken milyen tapasztalatok vannak a
foglalkoztatás szempontjából. Akár saját költségén is elutazna, ha van olyan település,
amelyikkel ezen a területen fel lehetne venni a kapcsolatot. A foglalkoztatás helyzetét javítani
kell. Akár a szociális ellátásokat is át lehetne tekinteni a testvértelepüléseken. Ha lenne egy
szociális otthon vagy szociális szolgáltató, akkor azokkal szívesen felvenné a kapcsolatot, hogy
lássák, ők mivel szembesülnek, hogyan kezelnek különböző problémákat. Többen
csatlakoznának erről a területről is a látogatásokhoz, közöttük saját személye is.

A Szent Lázár Alapítvány is nyert pályázaton és szervezett is találkozót, amelyen Deákné
Domonkos Julianna is részt vett. Most is készül egy találkozásra, amely miatt megkeresi majd
a bizottság tagjait. Ezt önerőből valósítaná meg, és ha van olyan szakember, aki látni szeretné,
hogyan lehet a semmiből várat építeni, annak megmutatná.

Kérte, hogy ne hagyjanak ki a programokból, látogatásokból olyan intézményeket sem,
amelyek nem kifejezetten az önkormányzat intézményei. Kérte, hogy nyissanak a vállalkozások
irányába is, mert abból is jó történetek alakulhatnak ki.

Mezőberény polgármesterével beszélgetett az elmúlt napokban, aki az egyik testvértelepülésről
meghívott olyan személyt, aki elmondta, hogyan akadályozták meg azt, hogy a lakosságszám
csökkenjen. Jelenleg elindultak a növekedés felé létszám tekintetében. Ne csak mindig az
óvodák és iskolák közötti kapcsolattartást helyezzék előtérbe, mert így kimarad a szociális, az
egészségügyi és foglalkoztatási rendszer is.

Mucsi András bizottsági elnök: Számára mindenki partner, senkit nem kezel ellenzékként. Ő
mindenkit ért az „önkormányzat” alatt. Minden bizottsági tagot értesít, tájékoztat a különböző
eseményekről. Meghívást kaptak májusra Hegyközkovácsiból, a templom avatóra. Erre az
alkalomra többen is elmehetnének. Erről mindenki kap e-mailt majd. Magyarittabén március
1 5-ei rendezvény lesz, ahová szintén minél többen elmehetnének. Ki kell dolgozni konkrétan,
hogy p1. Gyergyószentmiklóssal egészségügyi, szociális vonalon hogyan tudnák felvenni a
kapcsolatot. Kovács Ildikó bizottsági tag nyitott kapukat dönget, hiszen már beszélt Polgár
Zoltán alpolgármesterrel arról, hogy a testvértelepülési kapcsolatokat újjá kell éleszteni, mert
jelenleg csak protokolláris részből áll.

Kovács Ildikó bizottsági tag: Úgy érzi, hogy az elmúlt években mindig az oktatás volt a
hangsúlyos.

Vidáné Endrődy Ildikó bizottsági tag: Az előző bizottság neve az volt, hogy Oktatási,
Kulturális és Sport Bizottság, ezért igyekeztek oktatási, kulturális területen kialakítani
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kapcsolatot. Amikor felkérést kaptak, annak eleget tettek, így történt az, hogy az iskolákkal
vették fel a kapcsolatot, hiszen olyanokkal találkoztak, akik oktatásban dolgoztak.

Mucsi András bizottsági elnök: A gyergyószentmiklósi önkormányzat és a békési
önkormányzat között van egy protokolláris kapcsolat. Ehhez hozzátesz Deákné Domonkos
Julianna bizottsági tag, iskolaigazgató és a csapata azzal, hogy folyamatosan, évente
találkoznak az ottani pedagógusokkal és diákokkal, így a családokkal. Bagoly László zenetanár
rendszeresen kiviszi a fúvósokat Gyergyószentmiklósra, és ilyenkor családoknál varmak
elszállásolva. Oreg Gábor gumis is rendszeresen szervez egy csapatot, akikkel az árváknak
adományokat visznek ki. Ezeknek köszönhetően Gyergyószentmiklós esetében ún.
társadalmasított testvértelepülési rendszer alakult ki. Orülne annak, ha Kovács Ildikó bizottsági
tag is beszállna, és megnéznék, hogy szociális területen, hogyan tudnak együttműködni a
testvérvárosokkal. De egyházi területen is érdemes lenne felvenni a kapcsolatot a katolikus
közösségeknek, mivel Gyergyószentmiklós katolikus város.

Juhos János bizottsági tag: Egyetért Kovács Ildikó bizottsági tag által elmondottakkal.
Orömmel, de némi meglepetéssel hallotta mindazt, amit elmondott Mucsi András bizottsági
elnök abban a tekintetében, hogy a lehetőséget megadják a vállalkozásoknak és a civil
szervezeteknek is a kapcsolattartásra. Nem gondolták azt, hogy erre lenne lehetőség. Korábban
nem volt ilyen természetes, hogy bárki kapcsolódhat a testvérvárosokkal való
kapcsolattartáshoz.

Az Ipartestület tervez egy utat Doberdóba, ahol van egy Hudilog nevű település, ahonnan azt a
hírt kapták, hogy akár testvérvárosi kapcsolatot is kialakítanának Békéssel. Ezt át kellene majd
gondolni. Az Ipartestület az utazást mindenképpen megszervezi, és ha az önkormányzat ebben
segíti őket, azt megköszönik. A testvérvárosi kapcsolatról érdemes lenne külön tárgyalni. Ezt a
látogatást szerepeltetni kellene az ez évi programok között. Más kérdés, hogy akarnak-e
testvérvárosi kapcsolatot kialakítani Hudiloggal vagy sem. Egyelőre a költségeket és az
igényeket mérik fel.

Polgár Zoltán alpolgármester: Mucsi András bizottsági elnökkel már hónapokkal korábban
beszéltek a testvértelepülési kapcsolatokról. Mindenki számára nyitott volt a testvérvárosokkal
való kapcsolattartás. Az, hogy az iskola vagy az óvoda vette fel a kapcsolatot, annak az volt az
oka, hogy kik kapcsolódtak ebbe bele. Egyetért Kovács Ildikó bizottsági taggal abban, hogy
nyitni kell, de kérte, hogy akkor álljon a kezdeményezés élére. Ha Kovács Ildikó bizottsági tag
felvállalja, hogy a szociális kapcsolat kialakításának az élére áh, akkor az önkormányzat
támogatni fogja a kezdeményezést. Korábban mindig az volt, hogy volt egy ötlet, és elvárta
mindenki, hogy az önkormányzat csinálja meg. Orülne, ha a vállalkozásokkal is tudnának
kialakítani kapcsolatot a testvárosokban, de ennek is az élére kell állni és meg kell szervezni.
Polgármesteri szinten tudnak segíteni abban, hogy a feleket összehozzák (telefonszámot, e-mail
címet adnak), hogy megbeszéljék a továbbiakat.
Hallott arról, hogy Magyarország és Gyergyószentmiklós közös pályázatot Ír. Minden területen
kell egy felelős, aki szervez, aki a kezdeményezés élére áll. Az önkormányzat az erejéhez
mérten támogatni fogja ezeket a kapcsolattartásokat.

Tájékoztatta a bizottságot arról, hogy az április 1 5-ei ünnepi testületi ülésen a
gyergyószentmiklósi iskola diákjai lépnek fel. A trianoni megemlékezésre is például minden
testvértelepülésről külön busszal jönnek majd felnőttek és gyerekek. Ezeket a kapcsolatokat
kell erősíteni és ápolni.
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Kovács Ildikó bizottsági tag: Azzal volt gondja, hogy a delegáltak között mindig egy társaság
volt és senki más.

Pol2ár Zoltán alpolgármester: Életében először volt delegáitként Gyergyószentmiklóson, a
Miklósi napokon. Magánemberként többszörjárt Gyergyószentmiklóson, de delegált soha nem
volt, pedig önkormányzati cégnél volt ügyvezető.

Mucsi András bizottsági elnök: A testvérvárosi kapcsolatba Új életet kell lehelni. A
hegyközkovácsiakkal a kapcsolatot Pocsaji Ildikóval együtt vitte, és mindig saját költségükön
utaztak ki. Szeretné, ha mások is elutaznának és ismerkednének. Az egyházközségtől voltak
már Hegyközkovácsiban az egyik őszi rendezvényen. A hegyközkovácsi tiszteletes már
meghívta a békési református lelkészt, Molnár Mátét prédikálni. A politikusok elindítják a
kapcsolatokat, de azokat tovább vinni a civil társadalomnak kellene. Oreg Gábornak nem kell
külön szólni, hogy menjen cl valamelyik testvérvárosba, hanem a barátaival összefog és
rendszeresen visznek adományokat az árva gyerekeknek, mert van bennük egy belső hajtóerő.
A civilek, az egészségügy, a szociális szféra is részt vehet ebben. Kérte Kovács Ildikó bizottsági
tagot, hogy a szociális területet karolja fel és kezdeményezze a kapcsolattartást.

Kovács Ildikó bizottsági tag: Felvállalja a kezdeményezést és a szervezést a szociális területet
érintően. Még annyit kívánt elmondani, hogy korábban úgy nézett ki a delegált rendszer, mintha
az egy bűvös kör lenne, amibe nem lehet bekerülni.

Pol2ár Zoltán alpolgármester: Sokan voltak már delegáltként Gyergyószentmiklóson, forgott
a rendszer és nem mindig ugyanazok mentek.

Mucsi András bizottsági elnök: Amikor van egy jelzés, hogy csak 3 főt várnak egy-egy
rendezvényre, és ha a testvérvárosok polgármesteri, alpolgármesteri szinten képviseltetik
magukat, akkor elvárják azt, hogy Békésről is politikusok, tisztségviselők is látogassanak el
hozzájuk.

Vidáné Endrődy Ildikó bizottsági tag: Meg kellene fogalmazni pontosan, hogy mi a cél a
testvérvárosi kapcsolatokkal.

Polár Zoltán alpolgármester: Lehet erről beszélni, de az anyag nem arról szól, hogy mi lesz,
hanem arról, hogy mi történt az elmúlt időszakban.

Vidáné Endrődy Ildikó bizottsági tag: Korábban az volt a cél, hogy alakítsanak ki egy
kulturális kapcsolatot a testvérvárosokkal.

Pol2ár Zoltán alpolgármester: Ha van egy ambíciója valakinek, aki szeretné, ha szociális
területen felvennék a kapcsolatot a testvérvárossal, akkor polgármesteri szinten összehozzák a
feleket, csak legyen, aki a kapcsolattartás élére áll.

Vidáné Endrődy Ildikó bizottsági tag: Ismerni kell a településeket is ahhoz, hogy tudják,
melyikkel milyen területen lehet a kapcsolatot kialakítani, építeni, stb.

Deákné Domonkos Julianna bizottsági tag: Egyetértenek abban, hogy vannak új feladatok és
szeretnének előrébb lépni az ügyben. Földesi Boglárka, aki az előterjesztést készítette, csak
abból az anyagból tudta összeállítani a beszámolót, ami a rendelkezésére állt. Megköszönte a
beszámolót az előterjesztőnek. Földesi Boglárka városfejlesztési menedzser gyakran különféle
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pályázatokat kínál az intézmények számára, nemcsak a Hepp Ferenc iskola részére.
Megköszönte ezt a tájékoztatást is, és számítanak a jövőben is a segítségére.

Földesi Bo1árka városfejlesztési menedzser: Elnézést kér, ha az anyag nem teljes körű, de
csak a korábbi írott anyagokból tudta elkészíteni a beszámolót. A tavalyi évben, illetve azelőtti
időszakban sem ő látta el teljesen ezt a feladatot. A jövőben igyekszik úgy elkészíteni a
beszámolót, hogy az mindenki érdekét szolgálja, és úgy lesz kialakítva, hogy az mindenkinek
jó legyen. Myszkówival kapcsolatban elmondta, hogy a Gál Ferenc iskolának egy pályázat
keretében a tavalyi évben sikerült kiutaznia a városba.

Deákné Domonkos Julianna bizottsági tag: Kérte Földesi Boglárka előterjesztőt, hogy
legközelebb az ilyen eseményeket írja le a beszámolóba.

Mucsi András bizottsági elnök: Nem lenne baj, ha Újra írnák az előterjesztést, mert a
csehországi látogatásonjelen volt Deákné Domonkos Julianna is, aki nem szerepel a névsorban.
Március 1 5-én voltak Magyarittabén, de ez sem szerepel az anyagban. A testületi ülésig meg
lehet csinálni rendesen az előterjesztést.

Földesi Bo2lárka városfejlesztési menedzser: Írott anyagból dolgozott, így nem önáfló munka
volt ebből a szempontból, dejavítani fogja az előterjesztést azokkal a kiegészítésekkel, amelyek
a bizottság ülésén elhangzottak.

Mucsi András bizottsági elnök: További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat
nem volt, így szavazásra bocsátotta azt a javaslatot, amely szerint a bizottság az előterjesztést
rnegtárgyalta, és a határozati javaslat elfogadásátjavasolja a képviselő-testületnek.

Szavazás eló’tt megállapította, hogy a szavazásnáljelenlévó’ bizottsági tagok száma. 6fó’.

- Megállapította, hogy a bizottság 6 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Humán és Szociális Bizottsája

15/2020. (IL 25.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán és Szociális Bizottsága
megtárgyalta a „Beszámoló a testvértelepülési kapcsolattartásról és a 2019. év jelentős
eseményeiről” tárgyú előterjesztést, és a határozati javaslat elfogadását javasolja a
képviselő-testületnek.
Határidő: intézkedésre azonnal
Felelős: Mucsi András bizottsági elnök

Napirend tár2ya: „Mert Fából lesz az erdő” faültetési program a békési újszülöttek
tiszteletére

Írásos előterjesztés csatolva ajegyzőkönyvhöz az i’Iötv. 52. (1) bekezdésJ) pontja alapján.

Mucsi András bizottsági elnök: A Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság, valamint az
Ügyrendi, Lakásügyi és Közrendvédelmi Bizottság is megtárgyalta az előterjesztést, és a
határozati javaslat elfogadását javasolják a képviselő-testületnek.
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Első lépésként fel kell mérni az igényeket. A kérelmek a védőnőknél lesznek elérhetőek. Balog
Zoltán képviselő javasolta, hogy olyan zárt területen kellene elültetni a fákat, ahol a őrzésük
és gondozásuk biztosított. Polgár Zoltán alpolgármester javaslata szerint a szülők eldönthetik,
hogy a fát haza viszik és otthon, a saját udvarukban elültetik, vagy közterületen szeretnék
elhelyezni.

Po1ár Zoltán alpolgármester: Ahogyan Mucsi András bizottsági elnök elmondta, a kérelmeket
a védőnőktől lehet kérni. A szülő eldöntheti, hogy igényel-e fát az újonnan született gyermeke
számára vagy sem, ha igen, akkor dönthet arról, hogy haza viszi vagy közterületen kéri elültetni.
A hazavihető fa az elképzelések szerint szilvafa lesz. A közterületen elhelyezendő fákat
ünnepélyes keretek között elültethetik együtt a szülők a gyerekekkel egy adott területen. A fák
ültetésére ősszel kerülne sor. Evente 170-180 gyermek születik Békésen. Ez az elképzelés
egyirányba megy a kormány gondolatával.

Deákné Domonkos Julianna bizottsági tag: A pénzügyi bizottság ülésén is elmondta, hogy
egyetért az ötlettel. Korábban is voltak hasonló megmozdulások, csak akkor az volt, hogy
akinek kislánya született, az rózsaszín szalagot kötött, akinek kisfia az pedig világoskéket.
Minden településen volt valamilyen szintű hagyománya ennek. A város által ültetett fákra is
lehet majd szalagokat kötni egy-egy esemény alkalmával. Orül annak, hogy ez Békés városában
is megvalósul, szinkronban a kormány elképzeléseivel.

Vidáné Endőrdv Ildikó bizottsági tag: A kormány azt ígérte, hogy egy gyerek születésére 10
fát ültet el. Még az is kérdés, hogy azt hova ültetik el, de ráadásul még a város bevállalja, hogy
ő is ültet egy fát minden egyes születendő gyermek számára. A gyógyászati központ
beszámolója szerint 2019-ben 155 gyermek született a városban. Hova ültetik el azt a sok fát,
ha a szülők a közterületen szeretnék elhelyezni a fát?

Pol2ár Zoltán alpolgármester: A városban sok olyan terület van, ahová elültethetik a fákat. A
kormányprogramja nem ismert nagyon, de az nem úgy van, hogy egy helyre ad 1 O fát, hanem
országos szintről beszéltek. Több kijelölt hely is van a fák elültetésére, de most próba év van,
hogy lássák mekkora az érdeklődés.

Mucsi András bizottsági elnök: További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat
nem volt, így szavazásra bocsátotta azt a javaslatot, amely szerint a bizottság a határozati
j avaslat elfogadását j avasolj a a képviselő-testületnek.

S:avazás eló’tt megállapította, hogy a szava:ásnáljelenlévó’ bizottsági tagok s:áma: 6fá’.

- Megállapította, hogy a bizottság 6 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot
hozta:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete
Humán és Szociális Bizottsága

16/2020. (II. 25.) számú határozata:

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testületének Humán és Szociális Bizottsága
megtárgyalta a „Mert Fából lesz az erdő” faültetési program a békési újszülöttek
tiszteletére” tárgyú előterjesztést, és a határozati javaslat elfogadását javasolja a
képviselő-testületnek.
Határidő : intézkedésre azonnal
Felelős: Mucsi András bizottsági elnök
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Napirend tárya. Bejelentések

Mucsi András bizottsági elnök: Jelezte a bizottság tagjai felé, hogy szombat délelőttre tervezett
egy takarítást a városba. Osszel volt már egy ilyen akció, amikor Kovács Ildikó bizottsági taggal
és néhány barátjával a Liget környékén takarítást végeztek önkéntes munkában. Ezt a munkát
szombaton szeretnék folytatni, amelyre minden jelenlévőt meghívott. A Liget, Fábián utca
felőli részét takarítanák most. A városban nagyon sok olyan hely van, ahol rendet kellene tenni.
O a csapatával ezt a munkát önkéntesen végzi. Aki részt kíván venni a takarításban, az 1 O órára
legyen a Liget, Fábián utcai területén.

További napirendi pont, bejelentés, észrevétel nem volt, így a nyilvános ülést befejezettnek
nyilvánította és zárt ülést rendelt el. Kérte, hogy csak azok maradjanak az ülésteremben,
akiknek erre a jogszabály lehetőséget biztosít.

K.m.f.

Mucsi András Kovács Ildi ó
bizottsági elnök jkv. hitelesítő
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